



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

21 آب (أغسطس) 2025 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

EGYPT'S EXPORTS REACH \$1 BILLION IN 6 MONTHS

Essam El-Naggar, head of the Egyptian Export and Import Control Authority, revealed that exports reached approximately \$24.5 billion in the first half of 2025, compared to \$20.1 billion during the same period in 2024, a growth rate of 22 percent. This led to an 18 percent decline in the trade deficit, reaching \$14.3 billion, compared to \$17.4 billion last year.

Egypt aims to reach \$46 billion in exports by the end of this year, compared to \$41 billion in 2024, an increase of approximately \$5 billion.

The UAE ranked first among importing countries, with a share of 15 percent, followed by Turkey with 6.8 percent, Saudi Arabia with 5.9 percent, the United States with 5.5 percent, and Italy with 4.8 percent.

[Source \(Al-Rai Kuwaiti newspaper, edited\)](#)

IRAQ AIMS TO ATTRACT INVESTMENTS WORTH AROUND \$250 BILLION.

The National Investment Commission in Iraq has approved a plan targeting investments worth up to \$250 billion over the next two years. The investment projects in Iraq include six vital sectors, while reducing dependence on oil.

The commission's spokesperson, Hanan Jassim, noted that "the government's supportive investment orientations and legislative and regulatory reforms have succeeded in attracting Arab and foreign investments exceeding \$100 billion in various economic sectors over the past two years."

She emphasized that "investment in Iraq has directly reflected in advancing sustainable development and diversifying sources of income, as investments have been directed towards vital sectors such as industry, infrastructure, housing, energy, education, and health."

[Source \(Kuwaiti Al-Rai newspaper, edited\)](#)

OIL PRICES RISE ON SIGNS OF STRONG DEMAND

Oil prices rose slightly, as a larger-than-expected drawdown in crude oil and fuel inventories in the United States, the world's largest oil consumer, reinforced expectations of stable demand.

Brent crude futures rose 13 cents, or 0.19 percent, to \$66.97 a barrel, after rising 1.6 percent in the previous session. U.S. West Texas Intermediate (WTI) crude futures rose 15 cents, or 0.24 percent, to \$62.86, after rising 1.4 percent the previous day.

The U.S. Energy Information Administration reported a 6 million-barrel drop in crude oil inventories last week to 420.7 million barrels, compared to analysts' expectations in a Reuters poll for a 1.8 million-barrel decline.

[Source \(Al Arabiya.net, edited\)](#)

24.5 مليار دولار صادرات مصر في 6 أشهر



كشف رئيس هيئة الرقابة على الصادرات والواردات في مصر عصام النجار، عن بلوغ الصادرات في النصف الأول 2025 نحو 24.5 مليار دولار، مقابل 20.1 مليار خلال الفترة نفسها من عام 2024، ونسبة نمو 22 في المئة، ما أدى إلى تراجع العجز في الميزان التجاري 18 في المئة، ليبلغ 14.3 مليار، مقابل 17.4 مليار العام الماضي.

وتستهدف مصر مع نهاية العام الجاري الوصول إلى 46 ملياراً من الصادرات، مقارنة بـ 41 ملياراً في 2024، بزيادة تبلغ نحو 5 مليارات.

واحتلت الإمارات المرتبة الأولى في الدول المستوردة، بنسبة 15 في المئة، تليها تركيا بـ 6.8 في المئة، السعودية بـ 5.9 في المئة، الولايات المتحدة بـ 5.5 في المئة، إيطاليا بـ 4.8 في المئة.

[المصدر \(صحيفة الراي الكويتية، بتصرف\)](#)

العراق يستهدف جذب استثمارات بحدود 250 مليار دولار



أقرت الهيئة الوطنية للاستثمار في العراق، خطة تستهدف جذب استثمارات تصل 250 مليار دولار العام المقبل. وتتضمن المشاريع الاستثمارية في العراق 6 قطاعات حيوية مع تقليل الاعتماد على النفط.

ونوهت المتحدث باسم الهيئة، حنان جاسم، إلى أن "التوجهات الحكومية الداعمة للاستثمار والإصلاحات التشريعية والتنظيمية، استطاعت خلال العام الماضي استقطاب استثمارات عربية وأجنبية تجاوزت قيمتها 100 مليار دولار في مختلف القطاعات الاقتصادية".

وشددت على أن "الاستثمار في العراق انعكس بشكل مباشر على دفع عجلة التنمية المستدامة وتنويع مصادر الدخل، حيث تم توجيه الاستثمارات نحو قطاعات حيوية مثل الصناعة، البنى التحتية، الإسكان، الطاقة، والتعليم والصحة".

[المصدر \(صحيفة الراي الكويتية، بتصرف\)](#)

ارتفاع أسعار النفط بفعل مؤشرات قوة الطلب



ارتفعت أسعار النفط ارتفاعاً طفيفاً، إذ عزز تراجع أكبر من المتوقع في مخزوناته النفط الخام والوقود في الولايات المتحدة، أكبر مستهلك للنفط في العالم، التوقعات باستقرار الطلب.

وصعدت العقود الآجلة لخام برنت 13 سنتاً أو 0.19 في المئة إلى 66.97 دولار للبرميل، بعد أن ارتفعت 1.6 في المئة في الجلسة الماضية. وزادت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 15 سنتاً أو 0.24 في المئة إلى 62.86 دولار، بعد ارتفاعها 1.4 في المئة في اليوم السابق.

وكانت كشفت إدارة معلومات الطاقة الأميركية عن انخفاض مخزوناته النفط الخام 6 ملايين برميل الأسبوع الماضي إلى 420.7 مليون برميل، مقابل توقعات المحللين في استطلاع أجرته رويترز بتراجع 1.8 مليون برميل.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

GOLD MOVES IN A NARROW RANGE IN ANTICIPATION OF US INTEREST RATE SIGNALS.

Gold prices stabilized as traders awaited clues on the Federal Reserve's monetary policy outlook ahead of the Jackson Hole symposium in Wyoming. Spot gold fell 0.2 percent to \$3,339.97 per ounce. US gold futures for December delivery also fell 0.2 percent to \$3,382.40.

As for other precious metals, spot silver lost 0.1 percent to \$37.85 per ounce. Platinum fell 0.4 percent to \$1,334.58. Palladium fell 0.5 percent to \$1,108.84.

[Source \(Al Arabiya.net, edited\)](https://www.alarabiya.net)



الذهب يتحرك في نطاق ضيق ترقباً لمؤشرات الفائدة الأميركية

استقرت أسعار الذهب مع ترقب المتعاملين لإشارات حول توقعات السياسة النقدية لمجلس الاحتياطي الفيدرالي قبل ندوة جاكسون هول في ولاية وايومنغ الأميركية.

وتراجع الذهب في المعاملات الفورية 0.2 في المئة إلى 3339.97 دولار للأونصة. في حين انخفضت أيضاً العقود الأميركية الآجلة للذهب تسليم ديسمبر 0.2 في المئة إلى 3382.40 دولار. وبالنسبة للمعادن النفيسة الأخرى، خسرت الفضة في المعاملات الفورية 0.1 في المئة إلى 37.85 دولار للأونصة. وانخفض البلاتين 0.4 في المئة إلى 1334.58 دولار. وهبط الباديوم 0.5 في المئة إلى 1108.84 دولار.

[المصدر \(موقع العربية. نت، بتصرف\)](https://www.alarabiya.net)

EUROZONE INFLATION STABILIZES AT 2 PERCENT

The annual inflation rate in the Eurozone recorded 2 percent in July 2025, remaining stable compared to June, after being 2.6 percent a year earlier. In the European Union as a whole, the annual inflation rate rose to 2.4 percent in July, compared to 2.3 percent in June, after being 2.8 percent a year earlier.

According to figures released by Eurostat, the lowest annual inflation rates were recorded in Cyprus (0.1 percent), France (0.9 percent), and Ireland (1.6 percent). Romania (6.6 percent), Estonia (5.6 percent), and Slovakia (4.6 percent) recorded the highest inflation rates.

Compared to June, annual inflation declined in eight member states, remained stable in six, and increased in 13.

[Source \(Asharq Al-Awsat newspaper, edited\)](https://www.asharqalawsat.com)

استقرار التضخم في منطقة اليورو عند 2 في المئة

سجل معدل التضخم السنوي في منطقة اليورو 2 في المئة خلال يوليو (تموز) 2025، محافظاً على استقراره مقارنةً بشهر يونيو (حزيران)، بعد أن كان 2.6 في المائة قبل عام. وفي الاتحاد الأوروبي ككل، ارتفع معدل التضخم السنوي إلى 2.4 في المئة في يوليو، مقارنةً بـ 2.3 في المئة في يونيو، بعدما كان 2.8 في المائة قبل عام.

ووفقاً للأرقام الصادرة عن المكتب الإحصائي للاتحاد الأوروبي (يوروستات)، سُجلت أدنى معدلات التضخم السنوية في قبرص (0.1 في المئة)، وفرنسا (0.9 في المئة)، وأيرلندا (1.6 في المئة). في حين سجلت رومانيا (6.6 في المئة)، وإستونيا (5.6 في المئة)، وسلوفاكيا (4.6 في المئة) أعلى معدلات التضخم. ومقارنةً بشهر يونيو، انخفض التضخم السنوي في 8 دول أعضاء، وظل مستقرًا في 6 دول، وارتفع في 13 دولة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](https://www.asharqalawsat.com)

